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Από το υπ'αριθ. 4 / 97 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 
 
Αρ. απόφ. 105/97 

Π ε ρ ί λ η ψ η: 
«Θέση του Δημοτικού Συμβουλίου για την υπ’ αριθ. 
154/22-12-96 απόφαση του Νομαρχιακού Συμβουλίου 
σχετικά με την επιχειρούμενη υποβάθμιση του θεσμού της 
Νομαρχιακής  Αυτ/σης». 

 
 Σήμερα 17 Φεβρουαρίου  του έτους 1997 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47, ύστερα από την με 
ημερομηνία 13-2-97 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25 μελών βρέθηκαν παρόντα 23 μέλη. 
 

 Παρόντες                               Απόντες                                       Παρόντες  
Πάρεδροι 

 
1. Κ.  Ασλάνογλου Θ. Τέτος Γ. Μπαλτζής 
2. Ι. Κουρουζίδης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα Θ. Δεμερτζής 
3. Μ. Ποτουρίδης     
4. Κ. Κόλβατζης     
5. Κ.  Βαφείδης     
6. Α. Δελαβερίδης     
7. Δ. Αδάμου     
8. Ε. Λελεκάκης                                                       Απόντες Πάρεδροι 
9. Κ. Πουλασουχίδης   Λ. Χατζηγεωργίου 

10. Π. Καρασαββίδου     
11. Κ. Γκαβαϊσές     
12. Α. Μαρκούλης  
13. Α. Καραντουμάνης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 100/97  
14. Λ. Τάκης απόφασης προσήλθαν οι  κ. κ. Ι. Κουρουζίδης και Κ. 
15. Ε. Παναγιωτίδης Κόλβατζης. Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 101 /97 
16. Ο. Σιδηρόπουλος απόφασης αποχώρησαν οι  κ.  κ.  Π. Αγαθαγγελίδης 
17. Ε. Σοφιανίδης και Γ. Μπαλτζής. Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 
18. Χ. Παπαγεωργίου 104/97 απόφασης προσήλθαν οι κ. κ. Κ. Γκαβαϊσές 
19. Β. Τσίλης και Β. Τσίλης και αποχώρησαν οι κ. κ. Ε. 
20. Γ. Χιονίδης Παναγιωτίδης και Θ. Δεμερτζής. Κατά τη συζήτηση 
21. Δ. Ζαμάνης της υπ’ αρίθ. 105/97 απόφασης αποχώρησαν οι κ. κ. 
22. Μ. Αδαλόγλου Κ. Κόλβατζης, Κ. Βαφείδης, Α. Δελαβερίδης και Π. 
23. Π. Αγαθαγγελίδης Καρασαββίδου. Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 

   106/97 απόφασης αποχώρησε ο κ. Δ. Ζαμάνης. 
 
 



 
 
 
 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε  υπόψη του σώματος την υπ’αριθ.154/22-12-96  απόφαση του Νομαρχιακού 
Συμβουλίου σχετικά με την επιχειρούμενη υποβάθμιση του θεσμού της Νομαρχιακής 
Αυτοδιοίκησης. 
          Επίσης ο πρόεδρος είπε ότι με την απόφαση που μας έστειλε το Ν.Σ. τίθενται 
μια σειρά από ζητήματα που αφορούν το νέο σχέδιο νόμου για την οργάνωση-
στελέχωση-διοίκηση της περιφέρειας κλπ. Επ’ αυτού λοιπόν ζητείται και η θέση του 
Δ.Σ. Οφείλω να ομολογήσω ότι δεν είχα τη δυνατότητα να έχω το σχέδιο  νόμου 
νωρίτερα  από το μεσημέρι στο φάκελλο. Είναι γνωστό ότι υπάρχει μία 
αντιπαράθεση,υπάρχουν διάφορες απόψεις που εκφράζονται για το νέο νομοσχέδιο 
που θα φέρει σύντομα η κυβέρνηση και που το έχει ονομάσει «Ιωάννης  
Καπποδίστριας», για την περιφερειακή οργάνωση της χώρας. Τίθεται θέμα να 
εκφράσει την άποψή του το ΔΣ και να την  στείλει και προς την Ν.Α. αλλά και σε 
κάθε άλλον αρμόδιο φορέα. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Χιονίδης: Η Ν.Α. ήταν ατυχής  εξαρχής. Το 1843 καταρτίσθηκε ένα σχέδιο νόμου με 
αριθμό ΚΕ/1845 και μεταξύ Υπουργείου Εσωτερικών και Βουλής εχάθει. Στα  
πρακτικά της Βουλής γράφεται ότι το ψηφισόμενο νομοσχέδιο δεν συζητείται διότι  
χάθηκε το πρωτότυπό του. Ο πρώτος που εισηγήθηκε την ΝΑ ήταν ο Τρικούπης ο 
οποίος  καθιέρωσε την  ονομασία  Νομαρχιακά Συμβούλια. Κατ’ επανάληψη βγήκαν 
στην πορεία νομοσχέδια για το ίδιο θέμα αλλά όταν ο νομοθέτης δεν είναι έτοιμος 
βάζει τη διάταξη « ως νόμος ορίζει» δηλ. μ’ ένα διάταγμα πηγαίνει εκείνο που 
εκτελείται. Αυτό δεν έγινε ποτέ. Ετσι, τελευταία, τα πρώτα Ν.Σ. είναι το 1982. Ο 
Τρικούπης προέβλεπε όμως ότι τα Ν.Σ. θα εκλέγονται , αυτό είναι και το σπουδαίο. 
 Το νομοσχέδιο αυτό έρχεται πρόωρα υπό την έννοια ότι αυτό είναι το 
προσχέδιο του σχεδίου.Διότι η εφημερίδα «Το ΒΗΜΑ» αναφέρει ότι  υπεγράφει χθες 
από τον κ. Λαλιώτη (υπ.ΠΕΧΩΔΕ) και αναφέρει ακριβώς ότι «... Το επιτελείο του 
κ.Λαλιώτη έχει φροντίσει ν’αποστείλει στο υπ.Εσωτερικών και μία λίστα  με 
αρμοδιότητες που δεν επιθυμεί να μεταφερθούν στην Ν.Α». Επίσης ο 
κ.Παπαδόπουλος (υπ. Οικονομικών) σε συνεντεύξεις του είπε ότι αδίκως γίνεται η 
συζήτηση και ότι είναι ειλημμένες οι αποφάσεις. Υπολογίζεται δε να κατατεθεί το 
νομοσχέδιο μεταξύ Μαϊου-Ιουνίου 97. 
 Φτάνει λοιπόν σήμερα η Ν.Α. όλης της περιφέρειας να ζητάει να γίνει και του 
Γ’ βαθμού η αυτ/ση αιρετή λησμονώντας ότι ήδη υπάρχει ομόφωνη απόφαση του Ε’ 
Τμήματος του Στ.Ε. και είναι πρωτοφανές αυτό, που θεωρεί ότι όλοι οι νόμοι είναι 
αντισυνταγματικοί. Πράγματι είναι αντισυνταγματικοί ασχέτως αν λόγοι 
σκοπιμότητας το καλύψουν. Το αρ.101 του Συντάγματος αναφέρει ότι οι κεντρικές 
υπηρεσίες εκτός από ειδικές αρμοδιότητες έχουν τη γενική δ/νση, το συντονισμό 
κλπ. Δηλ. το Σύνταγμα δεν επιτρέπει την Ν.Α. υπό την έννοια της παροχής κρατικών 
υπηρεσιών. Κατά συνέπειαν όταν μας ζητείται να βγάλουμε ψήφισμα υπέρ της 
αποφάσεως του Ν.Σ. μας ζητείται κάτι αντισυνταγματικό. Θα πρέπει εμείς να πούμε 
ότι είναι καιρός η Κυβέρνηση να τολμήσει την τροπ/ση του αρ. 101 παρ. 3. Το Βήμα 
λέι ότι οι βουλευτές δεν θέλουν νομαρχιακούς συμβούλους διότι από κει βγαίνουν  
οι βουλευτές. Ηδη 10 βουλευτές υπήρξαν Νομαρχιακοί Σύμβουλοι. Οι βουλευτές δεν  



θέλουν δύο πράγματα το ένα είναι αυτό που λέει το Βήμα και το άλλο είναι ότι δεν 
θέλουν τη μείωση του ρουσφετιού δηλ. τη μεταβίβαση των διαφόρων δικαιωμάτων. 
Κλείνοντας θα πω ότι ορθά ο Δήμαρχος Αθηναίων είπε ότι δεν είναι  νομοσχέδιο 
σκούπας αλλά νομοσχέδιο απορροφητήρας. Είμαι υπέρ και του Γ’ Βαθμού ΤΑ όπως 
είναι και στην Ελβετία και το σύστημα των  καντονίων συντάκτης είναι ο 
Καποδίστριας. Με το υπάρχον σύνταγμα όμως δεν γίνεται και το Σ.τ.Ε ομοφώνως θα 
το απορρίψει. Εάν θέλετε να βγάλετε ψήφισμα θα πρέπει να κάνετε μία επιφύλαξη σ’ 
ότι αφορά τον Γ’ βαθμό Τ.Α. Να προχωρήσει η Κυβέρνηση στην νομιμοποίηση 
κατ’αρχήν της Β/θμιας Τ.Α, στην αλλαγή του αρ.101 (παρ.3) και εάν θέλουν και 
στην καθιέρωση τηςΓ΄/θμιας Τ.Α. Αλλιώς θα έχουμε προβλήματα. 
Προεδρεύων αντιπρόεδρος: Είναι η πρώτη φορά που προεδρεύω από της εκλογής 
μου ως αντιπρόεδρος του σώματος.Θεωρώ βεβαιωμένη τη βοήθεια και τη συνδρομή 
όλων στο έργο αυτό. 
Σιδηρόπουλος: Ο Β΄βαθμός Τ.Α. είναι ένα εργαλείο σπουδαίο που  υποτίθεται ότι θα 
συντελέσει στην επιτέλεση του βασικού του στόχου που είναι το πέρασμα 
αρμοδιοτήτων και πόρων από την μακρινή εξουσία σε εκλεγμένα από το λαό τοπικά 
συλλογικά όργανα. Για να είναι χρήσιμο και ωφέλιμο ένα εργαλείο πρέπει να 
κατασκευασθεί και να χρησιμοποιηθεί  σωστά. Στη χώρα μας η Β΄/θμια Τ.Α. έχει ένα 
πρόχειρο και ατελές πλαίσιο και έγινε πάνω στο «γόνα». Καθιερώθηκε με το 
Ν.2218/94 και τροποποιήθηκε προς το χειρότερο με τον Ν.2240/94 πριν ακόμη 
εμφανισθεί.Σήμερα βρισκόμαστε σε μία ακόμη παρέμβαση που θίγει όμως ελάχιστα 
τη Ν.Α. Από τα 20 άρθρα που έχει το νομοσχέδιο μόνο το άρθρο 15 αναφέρεται στην 
Ν.Α.  Το άρθρο αυτό έχει 45 παραγράφους και οι πρώτες 25 ρυθμίζουν υπηρεσιακά 
θέματα που δεν έχουν σχέση με αρμοδιότητες Ν.Α. Στην παρ. 26 και αυτή είναι η 
μόνη παρέμβαση που γίνεται όπου περιορίζεται ο αριθμός των ΝΕ και γίνονται σε 36 
Ν.Α., μεταξύ των οποίων και η δική μας, μία και ονομάζεται βοηθός  Νομάρχη. Σε 
άλλες 9 γίνονται 2 και σε άλλες 9 γίνονται 3. Οι επιτροπές αυτές θα έχουν 
αρμοδιότητες εισηγητικές προς το Ν.Σ. Οι Αντινομάρχες που υπήρχαν με τις 
οικονομικές επιβαρύνσεις (προσωπικό, μισθοί κλπ.) αλλά και με τις ανεξέλεγκτες 
παρεμβάσεις τους δεν ταιριάζουν σε μία περιορισμένη Ν.Α. με μειωμένη 
αρμοδιότητα. 
 Εάν είχαμε μία πλήρη Β/θμια Τ.Α. να είχαμε2 ή 3 αντινομάρχες.Κατανοώ τον 
αγώνα για τη διεύρυνση της Β/θμιας ΤΑ, τον αγώνα όμως για τη διατήρηση 4  
αντινομαρχών δεν τον καταλαβαίνω. Τέτοιοι σχηματισμοί διασπούν τη συνοχή του 
ενιαίου οργανισμού μιας  αδύναμης Νομαρχίας την οποία κάνει πιο  αδύναμη η  
ανεπάρκεια του υπεύθυνου φορέα. Η ΝΑ έχει αρκετές αρμοδιότητες αν θελήσει 
κανείς   να κάνει κάτι. Δεν είναι τελείως αδύναμη αλλά μερικώς αδύναμη. Είναι 
λάθος να μη γνωρίζουμε τι δίνει η ΝΑ. Η πραγματικότητα είναι δυστυχώς ότι δεν 
αρκεί μόνο η παροχή αρμοδιοτήτων χρειάζεται και ο κατάλληλος  άνθρωπος για να 
τις υλοποιήσει.Εμείς σαν παράταξη θα θέλαμε να σταματήσει εδώ  η συζήτηση και 
να μην  κάνουμε ενέργειες  για να πάρουν  αντινομάρχες τις θέσεις τους. Ας βρουν 
τον τρόπο  να βολευτούν και να πάρουν εξουσίες και  μισθούς με τον τρόπο που 
ξέρουν. 
Πρόεδρος  κατελθών της έδρας: Θεωρώ κορυφαία στιγμή τη συζήτηση του θέματος 
και ειδικά σε μία περίοδο που κάτι φαίνεται ότι επιχειρείται να γίνει στην 
Ελλάδα.Εχουμε ένα νόμο που φιλοδοξεί να αλλάξει την οργάνωση της περιφέρειας 
κλπ. Πιστεύω ότι σ’ αυτή τη συζήτηση δικαιούμεθα και έχουμε υποχρέωση να 
πάρουμε μέρος εμείς οι άνθρωποι που λειτορυγούμε στην περιφέρεια μέσα από 
αιρετά όργανα.  Εμαθα να θεωρώ αυτούς που ασκούν την κεντρική διοίκηση  φύση 



και θέση απέναντι από εμένα σε σχέση με το πως θα  αντιλαμβάνονται την εξέλιξη 
και την πορεία της κοινωνίας.Εναι προσωπική στάση και δεν έχω απαίτηση να την 
αποδεχθεί κανείς. 
 Οι άνθρωποι που λειτουργούν στην Αυτ/ση έπαψαν κάποια  στιγμή να είναι 
το μακρύ χέρι της κυβερνητικής εξουσίας. Απέκτησαν κάποιες αρμοδιότητες και 
σιγά-σιγά κάποιους πόρους και έτσι  δικαιώνεται το γράμμα του Συντάγματος ότι η 
διοίκηση των τοπικών υποθέσεων ανήκει στους Ο.Τ.Α.Το ζήτημα είναι ποιός θα 
πρέπει να  έχει την ευθύνη για τις τοπικές υποθέσεις και ποιές νοούνται τοπικές 
υποθέσεις. Η Τ.Α.  ωριμάζει στην Ελλάδα με γρήγορους ρυθμούς. Είναι γνωστή η 
σύγκριση του σήμερα με παλαιότερες εποχές. Πιστεύω ότι γίνανε  σημαντικά βήματα 
στο να έχουμε αυτή την κατάσταση.  Η Ν.Α. ήταν αίτημα της Τ.Α.  Να 
συμφωνήσουμε όλοι ότι στήθηκε  πρόχειρα, χωρίς επεξεργασία, σε μία περίοδο 
πολιτική  (1989) από την οικουμενική κυβέρνηση. Τότε   298 από τους 300 
βουλευτές συμφώνησαν στην καθιέρωση της Ν.Α.  Η άποψή μου είναι ότι ο θεσμός 
στήθηκε για να καλύψει την γκρίνια όλων των ανθρώπων που λειτουργούσαν  στην 
Αυτ/ση  και πιστεύουν ότι οι  τοπικές υποθέσεις είναι αντικείμενο των ανθρώπων 
που ζούσαν σ’αυτές τι κοινωνίες. 
 Το  ζήτημα είναι γενικότερο,είναι κορυφαία πολιτικό ζήτημα που έχει να 
κάνει με τη   δομή  και τον τρόπο που στήθηκε αυτό το κράτος.  Επειδή  στήθηκε 
πρόχειρα  ήταν  και αντισυνταγματικός  αυτός ο νόμος και οι  αρμοδιότητες της Ν.Α. 
είναι κι’ αυτές αντισυνταγματικές. Υπάρχει μία   αντιπαράθεση κέντρου και 
περιφέρειας και αυτό είναι σαφές. Η ανάπτυξη της Αυτ/σης δεν έχει να κάνει τόσο 
μ’αυτή την  αντιπαλότητα αλλά έχει να κάνει με το ότι  δημιουργούνται οι 
προϋποθέσεις ώστε οι τοπικές υποθέσεις, να αντιμετωπίζονται από τα αιρετά όργανα 
των τοπικών κοινωνιών. Για να γίνει αυτό πρέπει να δοθούν και οι ανάλογοι πόροι. 
Βρισκόμαστε σε μία φιλόδοξη προσπάθεια της Κυβέρνησης να οργανώσει τη χώρα 
μ’ έναν τρόπο ώστε να μεταφερθούν αρμοδιότητες στην περιφέρεια. Ως  πρόθεση 
είναι αποδεκτό ,όμως πως θα οριοθετηθεί; 
 Πιστεύω ότι σημασία έχει να συζητήσουμε για την προοπτική της Αυτ/σης σ’ 
αυτόν τον τόπο. Η προοπτική δηλ. ενός γνήσια δημοκρατικού θεσμού  άμεσα 
ελεγχόμενου από τον κόσμο μέσα από θεσμούς τοπικής ,νομαρχιακής και 
περιφερειακής αυτ/σης. Η Ν.Α. βρίσκεται σε μεταβατικό στάδιο που η προοπτική της 
είναι να καλύψει ευρύτερες περιφέρειες έξω από την διοικητική δομή του σημερινού 
μας κράτους. Πρέπει να πω ότι δεν είχε λυθεί με τον νόμο που ψηφίσθηκε τότε ότι οι 
σημερινοί νομοί θα είναι η περιφέρεια της Ν.Α. Η θέση μας πρέπει να προσεγγίζει 
ναι στην περιφ. οργάνωση της χώρας, ναι στην αποσυγκέντρωση αρμοδιοτήτων, και 
στους  ρόλους της  Αυτ/σης όλων των βαθμίδων και τη  διατήρηση όλων των 
θεσμικών οργάνων όπως τουλάχιστον είναι σήμερα. Για να γίνουν όμως αυτά 
απαιτείται διάλογος, απόψεις, σκέψεις να κατατεθούν σε αυτήν την πορεία. Αυτός ο 
διάλογος πιστεύω  ότι ανοίγει. Ορθά γίνεται αυτή η κουβέντα, ορθά η Ν.Α. άνοιξε τη 
συζήτηση και ορθά εμείς  συζητάμε. 
Γκαβαϊσες:Ολοι ξέρουμε ότι τα πράγματα δεν περπατάνε και για  μια   υπόθεσή του 
κανείς πρέπει να πάει στην Αθήνα για να την λύσει. Απαιτεί να αλλάξει το διοικητικό  
μοντέλο. Να μεταφερθεί το κέντρο των αποφάσεων στην περιφέρεια. Η  κυβέρνηση 
θέλει αυτή την αποκέντρωση με αυτ/ση;  Υπάρχει πόλεμος μέσα στο κυβερνητικό 
κόμμα. Εγώ φοβάμαι ότι δεν την  πολυθέλει. Δεν μας  ενδιαφέρει τι θέλουν οι 
βουλευτές. Εμείς θέλουμε το καλύτερο. Δηλώνω  ότι οι ανάγκες της χώρας απαιτούν 
αποκέντρωση με αυτ/ση σε όλα τα επίπεδα. Η μόνη αρμοδιότητα που πρέπει να  
μείνει στην  κυβέρνηση είναι τα  προγράμματα. Τα  υπουργεία να κάνουν μόνο  



επιτελική δουλειά και  κανείς πολίτης να μην πηγαίνει σ’αυτά για την επίλυση δικού 
του θέματος. Εάν αυτό σκοντάφτει στο σύνταγμα, ν’ αλλάξει το σύνταγμα και 
μάλιστα στις επόμενες εκλογές. 
 Η θέση μας πρέπει να είναι μία  και  μοναδική. Η αμεσότητα των ανθρώπων 
και η ευθύνη απέναντι του κόσμου που τους έστειλε είναι πολύ-πολύ μεγαλύτερη 
από την ενέργεια του ανθρώπου που πάει να πάρει το μισθό του. Κανείς 
αντινομάρχης, αντιδήμαρχος κλπ. δεν τρέχει για να πάρει μισθό. Ίσα-ίσα πάνε πίσω 
στις δουλειές τους όσοι ασχολούνται μ΄ αυτά. Αν χρειάζονται 4 το ξέρουν καλά όσοι 
διοικούν τη Νομαρχία. Αν θεωρείτε ότι τα χρήματα είναι πολλά οι υπάλληλοι που 
κάνουν πολύ λιγότερη δουλειά από τους  αιρετούς κοστίζουν κάποια εκατομμύρια 
παραπάνω από τον καθένα μας. 
Αδαλόγλου:Οι Ν.Ε. νομίζω ότι λειτούργησαν σε μία σωστή βάση αφού ως 
συλλογικά  όργανα συνθέτουν  διαφορετικές ανάγκες και προτάσεις οι οποίες 
βοηθούν για να παίρνονται σωστές αποφάσεις από το  Ν.Σ. Οι πρόεδροι των Ν.Ε. 
είναι ένα σημείο τριβής για το οποίο όμως υπάρχουν αρμοδιότεροι από εμένα για να 
το κρίνουν. Η παρέμβαση του υπουργείου με το παρόν νομοσχέδιο συνιστά μία 
άμεση  υποβάθμιση της Ν.Α.  Με  πρόφαση την περιφ. ανασυγκρότηση  πιστεύω ότι 
θα λειτουργήσει σε βάρος της Ν.Α. αφού με παράλληλες λειτουργίες και με την 
επιχειρούμενη κατάργηση των Ν.Ε. στοχεύουν στην αποδυνάμωση του θεσμού. 
 Ζούμε σ΄ένα υπερσυγκεντρωτικό κράτος που ευθύνεται για την καθυστέρηση 
της αναπτυξιακής διαδικασίας στη χώρα μας και δεν μπορεί να ανασυγκροτηθεί 
υποβαθμίζοντας την Ν.Α. Θα πρέπει να  καταλάβουν όλοι ότι  οποιαδήποτε εξουσία 
δεν μπορεί να υποβαθμίσει  τη λαϊκή βούληση. Δεν πρέπει να συνηγορήσουμε 
σ΄αυτή την υποβάθμιση και θα πρέπει  να σταθούμε υπέρμαχοι και συμπαραστάτες 
στην προσπάθεια αυτή συνυπογράφοντας την απόφαση του Ν.Σ. 
Ποτουρίδης:Με κάλυψε σημαντικά ο πρόεδρος, όμως πρέπει να τονισθεί κατά κόρον 
η αναγκαιότητα της αυτ/ση στην επαρχία. Τα δείγματα είναι θετικά, έχει δώσει τις 
εξετάσεις της η Τ.Α. και πέτυχε. Συμφωνώ ότι η Ν.Α. είναι «παιδί» της Τ.Α. Ο 
αγώνας μας πρέπει νάναι κοινός για την αυτ/ση γιατί αλλίμονό  μας ο 
αθηνοκεντρισμός καλπάζει και εμείς που έχουμε δικές μας δυνάμεις και μπορούμε 
ν΄αυτοδιοικούμε νομίζω ότι θιγόμαστε περισσότερο από κάποιους άλλους. Σε λίγο 
καιρό οι 38 βουλευτές που εκλέγει η  Β’ Αθηνών θα γίνουν 48 και την περιοχή μας 
θα την κατοικήσουν αλλοεθνείς και εμείς θα μετακομίσουμε στην Αθήνα για να 
πλησιάσουμε προς την κεντρική εξουσία. Το σχέδιο νόμου δεν δίνει δείγματα 
αποκέντρωσης όπως τα προσδοκάμε. Καλός ο κ. Παπαδόπουλος αλλά πρέεπι να 
ρίξει αρκετό νερό στο κρασί του. Ο πολίτης εξυπηρετείται περισσότερο στον τόπο 
του και οι αιρετοί ελέγχονται περισσότερο από την κεντρική εξουσία. 
 Το ΔΣ πρέπει να σταθεί αλληλέγγυο στην Ν.Α. και να ζητήσουμε  να γίνει  
πράξη η συνένωση των κοινοτήτων. Αλλού ξοδεύονται τα χρήματα και όχι στους 
αιρετούς αντινομάρχες ή αντιδημάρχους. Να κατατεθεί η άποψή μας ότι είναι 
επιθυμία μας να έχουμε αυτ/ση. 
Αδάμου: Κακώς  έχει επικεντρωθεί το θέμα της Ν.Α. στην κατάργηση των Ν.Ε. και 
των αντινομαρχών. Δεν γνωρίζω αν αυτό εξυπηρετεί σκοπιμότητες του κεντρικού 
κράτους και των βουλευτών σ΄ένα σχεδιασμό εκφυλισμού και πριονίσματος της Ν.Α. 
γιατί η κοινωνία αρέσκεται στον λαϊκισμό των  έκμισθων αιρετών με 250 ή 300 χιλ. 
δρχ. Δεν έχω αλοκληρωμένη ενημέρωση για την ενδεχόμενη αφαίμαξη 
αρμοδιοτήτων της ΝΑ έχω όμως   την αίσθηση ότι ακόμη και αρμοδιότητες 
θεσμοθετημένες (Ν.2218) στην πορεία αναιρέθηκαν με άλλους νόμους ή εγκυκλίους. 
Είναι πασιφανής η προχειρότητα που έγινε η εκχώρηση έστω και αυτών των 



αρμοδιοτήτων.Είναι γνωστή η ασάφεια που υπήρξε για το ποιός είναι υπεύθυνος και 
έως πού,  ο περιφ. δ/νής κλπ. Ακούγονται  ότι  η ΝΑ δεν συνεργάζεται με την ΤΑ, 
δεν συνεργάζεται με τους βουλευτές και φορείς.Υπάρχουν τριβές μεταξύ των ΝΑ 
(Ημαθίας & Πέλλας π.χ.). Αρα η Ν.Α. είναι ενδεχόμενα  ανώριμη να διαχειριστεί 
αρμοδιότητες. Επειδή αυτά λέγονται και από υπουργούς που προέρχονται από τα  
σπλάχνα της ΤΑ θα  έλεγα λαϊκίστικα, ότι και δημόσιες διαφωνίες υπουργών είδαμε 
και δεν τέθηκε ζήτημα περιορισμών των αρμοδιοτήτων τους. Οπως επίσης είδαμε και 
κακές κυβερνήσεις δεν τέθηκε όμως ζήτημα παραχώρηση αρμοδιοτήτων στις 
Βρυξέλλες ή σε διορισμένους τεχνοκράτες. 
 Ο προϋπολογισμός τη Ν.Α. για το 1997 είναι 6 δίς, αστείο ποσό για να παίξει 
τον αναγκαίο διαχειριστικό της λόγο. Το 1996 ήταν περισσότερα , 6,5 δίς. 
Συντάχθηκε δε από τις κεντρικές υπηρεσίες. Η ΝΑ είναι ανίκανη να φτιάχνει ακόμη 
και προϋπολογισμούς. Πως να μιλήσουμε για ανάπτυξη του νομού όταν η ΝΑ όχι 
μόνο στερείται πόρων , δεν τις δίνετε η δυνατότητα να χαράξει τις αναγκαίες 
προτεραιότητες. Μήπως η αθηνοκεντρική διοίκηση επιδιώκει τη συντήρηση των 
υπαρχουσών δομών εξουσίας και των συμφερόντων που εξυπηρετούν; Μήπως οι 
βουλευτές υπερασπίζονται τον παραδοσιακό τους ρόλο και δεν περιορίζονται μόνο 
στα νομοθετικά τους καθήκοντα. Δεν έχω λόγους να βγώ απολογητής των 
αδυναμιών και των ανεπαρκειών που σίγουρα υπάρχουν στις ΝΑ άλλοτε 
αντικειμενικών και άλλοτε υποκειμενικών. Εφιστώ όμως έναν κίνδυνο, να 
ξαναγυρίσουμε σε  συγκεντρωτικές λειτουργίες του κράτους ίσως και 
αυταρχικότερες που δεν θα είναι άσχετες με τη γενικώτερη πορεία προς το Μάαστριχ 
και τις κοινωνικές εντάσεις που δημιουργεί. Ενδεχόμενα αυτό να ανοίξει ακόμη 
περισσότερο την ψαλίδα μεταξύ κέντρου- περιφέρειας. 
 Το ζήτημα δεν είναι η κατάργηση ή μη των Ν.Α. Μία Ν.Α χωρίς 
αρμοδιότητες δεν χρειάζεται αντινομάρχες. Μία ΝΑ χωρίς αρμοδιότητες και με 
αντινομάρχες θα είναι εύκολος στόχος και για τον διασυρμό της από την κοινωνία. 
Εάν απαιτείται συνταγματική αναθεώρηση, να γίνει. Να υπερασπιστούμε την 
αναγκαιότητα ουσιαστικής αποκέντρωσης αρμοδιοτήτων  και πόρων.Μία τέτοια 
διαδικασία δεν είναι μόνο ορθολογική και δίκαιη αλλά είναι όρος συνεχής για το 
έθνος μας, είναι όρος ζωής για μας τους ίδιους που τυχαίνει να ζούμε στην επαρχία. 
Μαρκούλης:Πάγιο αίτημα όλων των πολιτικών δυνάμεων ήταν  η θεσμοθέτηση 
αυτού του θεσμού και ως επιστέγασμα αυτής της διεκδίκησης ήταν  ο ν. 2218 που 
θεσμοθέτησε τον β΄βαθμό ΤΑ. Το 1994 δεν δόθηκαν στην ΝΑ οι αρμοδιότητες που 
θα έπρεπε να είχε. Δεν νομίζω όμως ότι αυτό έγινε σκόπιμα και ότι θα της δίνονταν. 
Εκτιμήθηκε  ότι θα διαπεδαγωγούνταν και γι’ αυτό ορίστηκε ο περιφ. δ/ντής, ο 
οποίος αντικαταστάθηκε από τον δ/ντή των περιφ. διοικήσεων και σε εξέλιξη αυτών 
των ρυθμίσεων ήρθε το σχέδιο νόμου με το οποίο επιχειρείται η περιφερειακή 
οργάνωση της χώρας. Παράλληλα επιχειρείται η κατάργηση των προέδρων των ΝΕ. 
Σε κάθε περίπτωση ο Νομάρχης δεν μπορεί ν’ ασχοληθεί με την πλειάδα των 
ζητημάτων που ανακύπτουν. Απαιτούνται ώρες  συνεδριάσεων προκειμένου να 
υπάρξουν οι εισηγήσεις προς το ΝΣ. 
 Δεν είναι δυνατόν να προβλέπονται από τον ΔΚΚ θέσεις αντιδημάρχων σε 
Δήμους 2.000 κατοίκων και να μην προβλέπεται η ύπαρξη  αντινομαρχών σε νομούς 
150.000 κατοίκων κλπ. Η αποθεραπεία αυτών των ασθενειών (των παραλείψεων) δεν 
επιδιώκεται από τις νομοθετικές ρυθμίσεις. Αυτό που επιδιώκεται είναι η αποβίωση 
του θεσμού της Ν.Α. . Η Ν.Α. είναι μονόδρομος για την πρόοδο, για την επίλυση 
των ζητημάτων που ανακύπτουν σε νομαρχιακό επίπεδο και σαφώς έχει 
δημιουργηθεί αυτό το κλίμα αμφισβήτησης από την ίδια την κεντρική διοίκηση που 



εφρόντισε να δημιουργήσει έναν θεσμό με παραλείψεις γιατί ο θεσμός αυτός δεν  
νοεί τον εαυτό του έξω από τα κέντρα λήψης των αποφάσεων. Τα έσοδα της ΝΑ 
απολήγουν στο κέντρο και κάθε λογής αυτ/σεις καταφεύγουν στο κέντρο με τη 
μορφή ελεημοσύνης για να αποσπάσουν τα ελάχιστα χρήματα για να φροντίσουν τα 
ζητήματα που τους απασχολούν. 
 Θα πρέπει να παλέψουμε για την κατοχύρωση αυτού του θεσμού και να μην 
επικαλούμαστε ανάγκες  ή επιταγές της ΕΕ προκειμένου ν΄αφαιμάξουμε το 
συγκεκριμένο θεσμό. Θα πρέπει  η ανάπτυξη ν΄αρχίσει από το κέντρο και να 
φτάσουμε στην ανάπτυξη του συνόλου της ΕΕ, της Ελλάδος και των περιφερειών. 
Αυτό που θα πρέπει να διεκδικήσουμε είναι πλήρης αρμοδιότητες στην Ν.Α. και 
όταν είμαστε έτοιμοι να περάσουμε στην περιφ. οργάνωση γιατί μόνο μία 
δυνατότητα έχουμε, να πετύχουμε και στο επίπεδο της ΝΑ αλλά και στο επίπεδο της 
περιφ. διοίκησης. 
Παπαγεωργίου: θα καταθέσω μία πρόταση ψηφίσματος του συνδιασμού δημιουργική 
πορεία που έχει ως εξής: 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας καταγγέλει την απαράδεκτη και 
αντιδημοκρατική προσπάθεια της κυβέρνησης απέναντι στο θεσμό τόσο της 
δευτεροβάθμιας όσο και της πρωτοβάθμιας αυτοδιοίκησης, που αποσκοπεί στην 
αλλοίωση των αρχικών στόχων του θεσμού για ανάπτυξη και αποκέντρωση και 
οδηγεί τελικά στη συρρίκνωση των αρμοδιοτήτων της και στη δραστική υποβάθμιση 
του θεσμού. 
 Χαρακτηριστικά και νωπά παραδείγματα αυτής της προσπάθειας αποτελούν 
τόσο η δραστική μείωση κατά 25% των θεσμοθετημένων πόρων και δικαιωμάτων 
των Ο.Τ.Α., όσο και η πρόσφατη κυβερνητική απόφαση περιορισμού της λειτουργίας 
των Νομαρχιακών Επιτροπών που είναι δείγμα ασυνέπειας και αφερεγγυότητας της 
σημερινής κυβέρνησης. 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο καταγγέλει τις πιο πάνω μεθοδεύσεις και καλεί την 
κυβέρνηση να υλοποιήσει τις δεσμεύσεις προς την αυτοδιοίκηση προστατεύοντας τις 
αρμοδιότητες οι οποίες αφαιρέθηκαν με διάφορους τρόπους απ’ αυτήν. 
 Αυτό είναι το ψήφισμα το οποίο προτείνουμε προς το ΔΣ. 
Προεδρεύων αντιπρόεδρος:Είχε ζητήσει το λόγο και η κ. Καρασαββίδου.Δεν είναι 
παρούσα.  
Δήμαρχος:Ενώ το θέμα είχε  μία  συγκεκριμένη μορφή η οποία ήταν το ενδιαφέρον 
της ΝΑ η κουβέντα γενικεύτηκε σε γεγονότα που δεν μπορούν μέσα στο σύντομο 
χρόνο να θιχθούν και δεν φωτίζουν το θέμα από όλες τις πλευρές. Υπάρχει ένα 
νομοσχέδιο που προβλέπει μέσα από τις διατάξεις του την οργάνωση των 
περιφερειακών οργάνων του κράτους. Θεωρήθηκε και ίσως ορθά ότι σε ότι αφορά τη 
ΝΑ υπάρχει περιορισμός των δυνατοτήτων και των αρμοδιοτήτων που έχει. Εμείς 
κληθήκαμε να κάνουμε μία γενικότερη τοποθέτηση επάνω σ΄ ένα  νομοσχέδιο που 
λίγη γνώση  έχουμε επ’ αυτού και επικεντρώσαμε μία  θεωρητική συζήτηση σε σχέση 
με την Ν.Α. 
 Εχω να κάνω μερικές παρατηρήσεις. Η πρώτη: κοινή θέση του ΔΣ είναι 
πολιτική και δεν σχετίζεται με τα υπαρκτά νομικά ζητήματα που έθεσε ο κ. Χιονίδης  
αλλά που έχει μία  βάση που λέει το  ΔΣ στηρίζει ένα  σύστημα αυτοδιοικούμενο και 
αποκεντρωμένο. Κατά συνέπεια στηρίζει και τίθεται αλληλέγγυο και με την ΝΑ αλλά 
και με την ΤΑ σ’ότι αφορά να δοθεί η δυνατότητα στην ΝΑ να παίξει το ρόλο που  
όλοι  φανταζόμασταν και θέλουμε. Η δεύτερη: στηρίζουμε κάθε διατάξεις που 
αφορούν την αύξηση των αρμοδιοτήτων και της ΤΑ. Είναι σαφές ότι στο βάθος που 
το νομοσχέδιο αυτό επιχειρεί να οργανώσει και τα περιφερειακά όργανα του κράτους 



και να μεταφέρει  ουσιαστικές αρμοδιότητες  από τα υπουργεία στα περιφερειακά 
όργανα του κράτους είναι αποδεκτό από εμάς. Να  βάλουμε από εκεί και πέρα κι’ 
ένα ζήτημα της Γ/θμιας Τ.Α. Η Τρίτη: Οταν τα βήματά μας σήμερα είναι σαν «το 
μετέωρο βήμα του πελαργού» για την ΝΑ νομίζω ότι είναι  Μαξιμαλιστικός στόχος 
να λέμε εδώ και τώρα Γ/θμια ή περιφερειακή αυτ/ση. Σαν στόχος είναι σωστός αλλά 
η προσέγγισή μας   απέναντι στο νομοσχέδιο είναι ότι στο βαθμό που αποκεντρώνει 
αρμοδιότητες στα περιφ. όργανα του κράτους είναι για μας θετικό. Η τέταρτη: 
προφανέστερα αδικούμε  τους Νομάρχες και τις ΝΑ εάν πιστεύουμε ότι  κεντράρουν 
την όλη επιχειρηματολογία τους απέναντι στον αριθμό των ΝΕ που θα είναι. Η 
πέμπτη: έχω την αίσθηση ότι επιχειρείται να οργανωθεί η ΝΑ με μία δοκιμασμένη 
ενδεχόμενα από την ΤΑ συνταγή που είναι ότι δεν καταργούνται οι ΝΕ του ΝΣ, 
νομίζω ότι προσπαθεί να οργανωθεί το Ν.Σ. κατά τη δοκιμασμένη συνταγή του ΔΣ. 
Το Ν.Σ. έχει τη δυνατότητα να κάνει τις δικές του επιτροπές που είναι 4,5 ή 9. Η μία 
Ν.Ε. είναι κατ΄απομίμηση της ΔΕ, η οποία είναι εκτελεστικό όργανο όπως είναι και η 
ΔΕ. Η έκτη: Ο ρόλος των αντινομαρχών που δεν πρέπει να κεντραριστεί το θέμα εκεί 
πρέπει να αφήνεται στις ανάγκες και στη διακριτική ευχέρεια του κάθε ΝΣ. Οταν 
κάθε δήμος χρειάζεται έναν αριθμό αντιδημαρχών για να δουλέψει είναι  αυτονόητο 
ότι ο  ένας αντινομάρχης δεν επαρκεί. Δεν πρέπει όμως να περιορίσουμε έναν 
διάλογο επάνω σ’αυτό. 
 Με αυτές τις κοινές θέσεις,  για ένα σύστημα αυτοδιοικούμενου κράτους,  με 
τη σαφέστατη θέση ότι στηρίζουμε την ΝΑ και ότι πρέπει να ενισχυθεί με 
αρμοδιότητες και ότι στο βαθμό που το νομοσχέδιο αποκεντρώνει ουσιαστικές 
αρμοδιότητες στα περιφερειακά όργανα του κράτους είναι θετικό και με την 
παρατήρηση ότι δεν πρέπει να περιορίσουμε τους φορείς περιορίζοντας το θέμα στο 
επίπεδο των αντινομαρχών. Νομίζω ότι πρέπει να έχουμε μία ομόφωνη απόφαση με 
κριτική σκέψη.Εγιναν αυτοκριτικές πολύ ουσιαστικές μακριά από κραυγαλέες 
καταγγελίες αλλά με νηφαλιότητα για να έχουμε ορθή θέση, σαν αυτ/ση και εμείς, σ’ 
αυτό το κρίσιμο θέμα. 
Προεδρεύων αντιπρόεδρος: Ορίστε δευτερολογίες. 
Χιονίδης:Να μη μεταβάλλουμε την αίθουσα σε επιτροπή καταρτίσεως συντάγματος 
αλλά συντρέχουν οι εξής ειδικοί λόγοι που και οι μη νομικοί  θα τους κατανοήσετε. 
Πρώτον, το προσχέδιο αυτό του νομοσχεδίου φέρει ανοικτή ημερομηνία Οκτωβρίου 
96. Δεύτερον, η απόφαση του Ν.Σ. έχει ημερομηνία 24-12-96. Τρίτον, η απόφαση 
των Ν.Σ. δημόσιας διοίκησης Κεντρικής Μακεδονίας έχει ημερομηνία 18-1-97. Η 
απόφαση της ολομέλειας του Ε’ τμήματος του ΣτΕ εξεδόθει στις 30-1-97. Δηλ. 
είμαστε  το πρώτο ΔΣ ιδιαίτερα του νομού, που έχουν αλλάξει τα νομικά και 
πραγματικά δεδομένα. 
 Ασχέτως ότι συμφωνώ με το να  διατρανώσουμε την πίστη μας  θα έλεγα σε 
όποια ψήφισμα βγάλουμε να  μπει κι’ η διατύπωση: «Διατρανώνει την αγωνία του 
για την  πρόσφατη δικαστική αμφισβήτηση ως προς την νομοθετική (συνταγματική) 
θεμελίωση της Ν.Α. Γι’ αυτό ζητεί από την κυβερνώσα  παράταξη και από τ΄άλλα 
κόμματα να προχωρήσουν στην έναρξη της απαιτούμενης διαδικασίας για την 
αναθεώρηση των διατάξεων των άρθρων 101 και 102 του ισχύοντος συντάγματος 
1975-76». Αυτό πρέπει να το κάνουμε διότι πρέπει να υπάρξουν δύο βουλές για να 
κάνουμε αυτήν την τροπ/ση. Το διάταγμα που θα διαλύσει την βουλή λέει ότι 
προκαλεί εκλογές για αναθεωρητική βουλή και θα αποφασίσει η άλλη βουλή την 
τροπ/ση. 
Σιδηρόπουλος: Πριν από δύο μήνες έγινε από την παράταξή μας πρόταση να 
συζητηθεί η παρέμβαση του υπ. Εσωτερικών και η αφαίρεση θεσμοθετημένων 



φόρων και δικαιωμάτων από την Α/θμια Τ.Α. Ο Δήμαρχος αρνήθηκε να συζητηθεί το 
θέμα και το ΔΣ συμφώνησε κατά πλειοψηφία με την πρόταση αυτή του Δημάρχου. 
Ερχόμαστε σήμερα και συζητάμε για τα διακαιώματα της Β΄/θμιας ΤΑ .Βεβαίως 
καλώς συζητάμε αλλά να μην λέμε δικά μας είναι ας τα πάρουμε αλλά του γείτονα 
είναι αδικία να τα πάρουν. 
 Κάναμε ένα ψήφισμα στο οποίο δεχόμαστε να προστεθεί και η πρόταση του 
κ. Χιονίδη. Εάν το ψήφισμα που θα αποφασισθεί περιλαμβάνει όσα έχουμε 
γραμμένα, θα το ψηφίσουμε. Ειδάλλως θα δώσουμε διαφορετική ψήψο. 
Πρόεδρος: Θα  αποδεχόμουν  κι εγώ τη συμπλήρωση του κ. Χιονίδη. Για τη θέση 
του Δ.Σ. θα πρότεινα τα εξής: 
 To Δημοτικό Συμβούλιο της Βέροιας με αφορμή το σχέδιο Νόμου του 
Υπουργείου Εσωτερικών, Δημ. Διοίκησης και Αποκέντρωσης για την Περιφερειακή 
Συγκρότηση της χώρας. 
 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ 
 
 Θεωρεί αναγκαία και χρήσιμη τη Νομοθετική ρύθμιση που θα έχει στόχο την 
Περιφερειακή οργάνωση της χώρας εφ όσον αυτή συνοδεύεται και με την 
αποσυγκέντρωση ουσιαστικών αρμοδιοτήτων από το κέντρο προς την περιφέρεια 
ενώ ταυτόχρονα δεν θα αναιρείται η μέχρι σήμερα λειτουργία της Αυτοδιοίκησης 
όλων των βαθμίδων. 
 Πιστεύει ότι η ενίσχυση του ρόλου της Αυτοδιοίκησης όλων των βαθμίδων 
αποτελεί την πρώτη προτεραιότητα για την ανάπτυξη της Περιφέρειας και του 
Κράτους . 
 Ζητά να υπάρξουν συγκεκριμένες ρυθμίσεις που να προωθούν την 
αναγκαιότητα μείωσης του αριθμού των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 
 Απαιτεί την ουσιαστική μεταβίβαση αρμοδιοτήτων και πόρων στην 
Αυτοδιοίκηση όλων των βαθμίδων καθώς και τη διατήρηση, μέσα από αυτή τη 
διαδικασία, όλων των θεσμικών οργάνων της Ν.Α. και διατρανώνει  την αγωνία του 
για την πρόσφατη δικαστική αμφισβήτηση ως προς τη νομοθετική (συνταγματική) 
θεμελίωση του θεσμού της  Νομαρχιακής Αυτοδιοικήσεως. 
 Γι΄αυτό ζητεί από την κυβερνώσα παράταξη και τα λοιπά πολιτικά κόμματα 
να προχωρήσουν στην έναρξη της απαιτούμενης διαδικασίας για την αναθεώρηση 
των διατάξεων των άρθρων 101-102 του ισχύοντος  Συντάγματος (1975/1986). 
 Καλεί την Κυβέρνηση και τα κόμματα στην έναρξη ενός γόνιμου και 
εποικοδομητικού διαλόγου με στόχο τη δημιουργία ενός γνήσιου αποκεντρωμένου 
διοικητικού συστήματος της χώρας με επίκεντρο τα δημοκρατικά εκλεγμένα 
συλλογικά όργανα της Αυτοδιοίκησης. 
 Αυτή είναι η πρόταση. 
Προεδρεύων αντιπρόεδρος:Εχουν καταγραφεί δύο προτάσεις. Η πρόταση του κ. 
Παπαγεωργίου και  η πρόταση του προέδρου. 
Σιδηρόπουλος:Δεν συζητάμε ψηφοφορία επί δύο προτάσεων. Ζητάμε να ψηφιστεί η 
δική μας πρόταση ειδάλλως καταψηφίζουμε την  άλλη. 
Κουρουζίδης:Διαδικαστικά, θα πρέπει ο κ. Χιονίδης να πει προς τα που κλείνει. 
Προεδρεύων αντιπρόεδρος:Το ψήφισμα που θα υπερψηφιστεί ας έχει και την 
πρόταση του κ. Χιονίδη. 
 Επί της προτάσεως ψηφίσματος του κ.Παπαγεωργίου και της δημιουργικής 
πορείας, ποιοί ψηφίζουν; 



 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: Ο. Σιδηρόπουλος, 
Ε.Σοφιανίδης, Χ.Παπαγεωργίου, Β.Τσίλης, Γ.Χιονίδης, Δ.Ζαμάνης. 
 Επί της προτάσεως του προέδρου, ποιοί ψηφίζουν: 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 
Κ.Ασλάνογλου, Ι.Κουρουζίδης,   Μ.Ποτουρίδης,   Δ.Αδάμου, Ε.Λελεκάκης, 
Κ.Πουλασουχίδης,Κ.Γκαβαϊσές, Α.Μαρκούλης, Α.Καραντουμάνης,Λ.Τάκης, 
Μ.Αδαλόγου. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Την  υπ’ αριθ. 154/22-12-96 απόφαση του Νομαρχιακού Συμβουλίου Ημαθίας. 
2.-Τις προτάσεις του προέδρου του σώματος κ. Ασλάνογλου και του δημοτικού 
συμβούλου κ. Χ.Παπαγεωργίου. 
3.-Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.-Τις διατάξεις του άρθρου 106 του ΠΔ 410 /95 (ΔΚΚ). 

Αποφασίζει  Κατά  Πλειοψηφία 
 Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
 

Ψ Η Φ Ι Σ Μ Α  
 To Δημοτικό Συμβούλιο της Βέροιας με αφορμή το σχέδιο Νόμου του 
Υπουργείου Εσωτερικών, Δημ. Διοίκησης και Αποκέντρωσης για την Περιφερειακή 
Συγκρότηση της χώρας. 
 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ 
 
 Θεωρεί αναγκαία και χρήσιμη τη Νομοθετική ρύθμιση που θα έχει στόχο την 
Περιφερειακή οργάνωση της χώρας εφ όσον αυτή συνοδεύεται και με την 
αποσυγκέντρωση ουσιαστικών αρμοδιοτήτων από το κέντρο προς την περιφέρεια 
ενώ ταυτόχρονα δεν θα αναιρείται η μέχρι σήμερα λειτουργία της Αυτοδιοίκησης 
όλων των βαθμίδων. 
 Πιστεύει ότι η ενίσχυση του ρόλου της Αυτοδιοίκησης όλων των βαθμίδων 
αποτελεί την πρώτη προτεραιότητα για την ανάπτυξη της Περιφέρειας και του 
Κράτους . 
 Ζητά να υπάρξουν συγκεκριμένες ρυθμίσεις που να προωθούν την 
αναγκαιότητα μείωσης του αριθμού των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 
 Απαιτεί την ουσιαστική μεταβίβαση αρμοδιοτήτων και πόρων στην 
Αυτοδιοίκηση όλων των βαθμίδων καθώς και τη διατήρηση, μέσα από αυτή τη 
διαδικασία, όλων των θεσμικών οργάνων της Ν.Α. και διατρανώνει  την αγωνία του 
για την πρόσφατη δικαστική αμφισβήτηση ως προς τη νομοθετική (συνταγματική) 
θεμελίωση του θεσμού της  Νομαρχιακής Αυτοδιοικήσεως. 
 Γι΄αυτό ζητεί από την κυβερνώσα παράταξη και τα λοιπά πολιτικά κόμματα 
να προχωρήσουν στην έναρξη της απαιτούμενης διαδικασίας για την αναθεώρηση 
των διατάξεων των άρθρων 101-102 του ισχύοντος  Συντάγματος (1975/1986). 
 Καλεί την Κυβέρνηση και τα κόμματα στην έναρξη ενός γόνιμου και 
εποικοδομητικού διαλόγου με στόχο τη δημιουργία ενός γνήσιου αποκεντρωμένου 
διοικητικού συστήματος της χώρας με επίκεντρο τα δημοκρατικά εκλεγμένα 
συλλογικά όργανα της Αυτοδιοίκησης. 
 
 
 Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 105  / 1997 
..................................................................................................................................... 



 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 
 Μ. Ποτουρίδης Ο. Σιδηρόπουλος 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ. Κόλβατζης Ε. Σοφιανίδης 
 Κ. Βαφείδης Χ. Παπαγεωργίου 
 Α. Δελαβερίδης Β. Τσίλης 
 Δ. Αδάμου Γ. Χιονίδης 
 Ε. Λελεκάκης Δ. Ζαμάνης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Πουλασουχίδης Μ. Αδαλόγλου 
 Π. Καρασαββίδου Π. Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Μαρκούλης   

ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Α. Καραντουμάνης   
 
 

Ακριβές απόσπασμα 
 Βέροια  13- 3 - 1997 
        Ο Δήμαρχος  

 
 
 
 
 

 ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 

 
 


